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Inleiding/Samenstelling Werkwijze Onderzoek BijlageFinanciën

Jaarverslag 2018 Rekenkamercommissie Oss

Met dit jaarverslag leggen wij inhoudelijk en financieel verantwoording af. 

In dit jaarverslag gaan wij in op: de samenstelling van de rekenkamercommissie, onze 

werkwijze, het onderzoek en de financiën. 

1  Samenstelling 
De samenstelling van de 
rekenkamercommissie 2018 was:

• Astrid van de Klift (voorzitter)

• Elma van de Mortel

• Mathijs van den Heuvel 

 (tot en met 31 december 2018)

De rekenkamercommissie bestaat uit drie externe leden. Alle 
drie de leden hebben geen verbintenis met de gemeente Oss. 
De achtergrond van de leden van de rekenkamercommissie ligt 
zowel in het doen van onderzoek als bij de overheid, met name 
gemeenten. 

De rekenkamercommissie kent een voorzitter (Astrid van de 
Klift). De functie van secretaris wordt door een van de andere 
leden vervuld. Deze functie laten we jaarlijks rouleren. In 2018 
was Elma van de Mortel de secretaris. Er is in 2018 geen gebruik 
gemaakt van externe ondersteuning voor het voeren van het 
secretariaat. De rekenkamercommissie heeft maandelijks een 
reguliere vergadering. 
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2 Werkwijze: in verbinding met Oss
Aansluiten bij informatiebehoefte 
De rekenkamercommissie wil dat haar onderzoeken goed aan-
sluiten bij de informatiebehoeften van de gemeenteraad en van 
het college en de organisatie. 

Dat maakt volgens ons rekenkameronderzoek effectief. 
We willen daarom op de juiste momenten in contact staan met 
de gemeenteraad en met de samenleving van Oss. In de uitoe-
fening van onze kerntaak, het doen van onderzoek, staan we 
geregeld in contact met raadsleden, collegeleden, ambtenaren 
en (afhankelijk van het onderwerp van onderzoek) onderne-
mers of inwoners van Oss.

In verbinding met de gemeenteraad 
Begin 2016 zijn we bij alle fracties langs geweest. Na de verkie-
zingen van 2018 wilden we weer een bezoek brengen aan alle 
fracties. Voor het zomerreces zijn we bij vier fracties op bezoek 
geweest. We hebben geconcludeerd dat de timing voor de 
gesprekken niet goed gekozen is. Voorjaar 2019 hopen wij onze 
ronde af te maken. De gesprekken dienen als input voor ons 
jaarplan.

Daarnaast hebben we ons gepresenteerd in het inwerkpro-
gramma van de raad en zijn we bij een bijeenkomst van de 
rekeningcommissie geweest.

In verbinding met de wijken en kernen van Oss 
Om Oss breder dan vanuit het gemeentehuis te kennen, 
brengen we sinds eind 2016 geregeld een bezoek aan een wijk- 
of dorpsraad in Oss. Deze ontmoetingen geven ons inzicht 
in specifieke aandachtspunten die in een deelgebied van de 
gemeente spelen. Ook krijgen we hiermee een breder beeld 
van hoe inwoners de dienstverlening en beleidsprestaties van 
de gemeente Oss ervaren. In 2018 hebben we twee dorpsraden 
bezocht. In 2019 hopen we de vier raden waar we nog niet zijn 
geweest te bezoeken. 

In verbinding met andere rekenkamers  
Tenslotte stemmen wij veel af met andere rekenkamers. We ne-
men sinds 2016 deel aan het overleg van de B4 rekenkamers. Dit 
is het  overleg van de rekenkamers voor de gemeenten Breda, 
Den Bosch, Eindhoven, Tilburg en (sinds 2016) Oss. In 2017 heeft 
deze samenwerking geleid tot een vergelijkend onderzoek naar 
de invoering van de Omgevingswet in de vijf aangesloten ge-
meenten. Dit onderzoek is begin 2018 afgerond (zie de volgende 
paragraaf). Met de B4 rekenkamers praten we regelmatig bij. 
Ook is er één à twee keer per jaar overleg met de rekenkamers 
in de regio Den Bosch. Op deze manier blijven we op de hoogte 
wat er speelt in de regio. 

De bijlage geeft een overzicht van de verschillende contactmo-
menten van de rekenkamercommissie Oss in 2018.
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Verantwoordelijkheid rekenkamercommissie

De rekenkamercommissie is verantwoordelijk voor het doen van 
onderzoek naar de doeltreffendheid, doelmatigheid en rechtma-
tigheid van het door het gemeentebestuur van Oss gevoerde 
beleid. De nadruk ligt daarbij op doeltreffendheid en doelma-
tigheid. 

Dit betekent dat onderzoeken worden gedaan naar ‘het verle-
den’. Het betekent niet dat alleen onderwerpen die volledig zijn 
afgerond kunnen worden onderzocht; onderwerpen die enige 
tijd lopen kunnen gedurende de looptijd worden onderzocht. 
Het doel van onderzoek is leren en is daarmee ‘toekomstge-
richt’. Dit kan alleen als een onderzoek wordt gedaan naar een 
onderwerp dat niet te veel op zichzelf staat.

In 2018 hebben we drie onderzoeken afgerond. Hieronder gaan 
we kort op deze onderzoeken in.

Onderzoek: ‘What’s in it for Oss? De kunst 
van het samenwerken in het economisch 
domein’ 

Februari 2018

In de zomer van 2017 zijn wij gestart met een evaluatie van 
het economisch beleid van Oss in de periode 2014-2017. In 
deze evaluatie gingen wij na welke bijdragen een aantal 
samenwerkingsverbanden, waar de gemeente Oss aan 
deelneemt, leveren aan de gemeentelijke doelen van het eco-
nomisch beleid. De onderzochte samenwerkingsverbanden 
zijn De Kracht van Oss, AgriFood Capital en Logistiek Platform 
Oss. We hebben daarbij aandacht geschonken aan de wijze 
waarop het college en de gemeenteraad op deze samenwer-
kingsverbanden sturen. Het onderzoek kan worden gezien 
als een verdieping op het eerder verschenen onderzoek 
Samenwerken in en buiten Oss ( juni 2017). 

Om een breed en evenwichtig beeld te schetsen hebben we 
voor dit onderzoek, naast raadsleden, collegeleden en ambte-
naren van de gemeente Oss, ook verschillende Osse onder-
nemers evenals hoogleraren economie van de Universiteit 
Utrecht en Universiteit Tilburg benaderd. 

De gemeenteraad behandelde het rapport in de (advies) 
commissievergadering van 6 september 2018 en in de raads-
vergadering van 4 oktober 2019.

Goede raad voor de Omgevingswet; 
Onderzoek van vijf Brabantse Rekenkamer(commissie)s naar 
de voorbereiding op de implementatie van de Omgevings-
wet

Februari 2018

Na de zomer van 2017 zijn we in samenwerking met de 
rekenkamers van Breda, Den Bosch, Eindhoven en Tilburg een 
gezamenlijke onderzoek begonnen naar de invoering van de 
Omgevingswet. In de vijf gemeenten is gekeken hoe ver de 
gemeenten gevorderd zijn in de voorbereiding op deze wet; 
Welke stappen zijn gezet? Welk traject is uitgezet? Wat zijn 
verschillen tussen de aanpak die gemeenten kiezen en wat 
kunnen gemeenten van elkaar leren? 

Naast interviews met de gemeentelijke projectleider en be-
trokken wethouder is in iedere gemeente een panelgesprek 
met de raad georganiseerd. De rekenkamers hebben zich in 
de uitvoering van dit onderzoek laten ondersteunen door 
een extern onderzoeksbureau.

De rekenkamers willen de nieuw, na de raadsverkiezingen, te 
vormen gemeenteraden met deze quick scan ondersteunen 
in hun rolvervulling ten aanzien van de Omgevingswet. 
De gemeenteraad behandelde het rapport in de (advies) 
commissievergadering van 6 september 2018 en in de raads-
vergadering van 4 oktober 2019.

3 Onderzoek
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Onderzoek: ‘Vindbaarheid en beschikbaar-
heid van de specialistische jeugdhulp voor 
ouders en jongeren in Oss’

December 2018

Najaar 2017 heeft de rekenkamercommissie besloten onder-
zoek te doen naar het sociaal domein. Met raadsleden (leden 
van de inmiddels niet meer bestaande raadswerkgroep 
decentralisaties) hebben we verkend welke vragen leven. 
Uit dit gesprek kwam naar voren dat de raadsleden een 
sterke voorkeur hadden voor onderzoek naar de jeugdhulp. 
Aandachtspunten die werden genoemd waren onder andere: 
wachtlijsten, aanbod van specialistische hulp, complexe si-
tuaties, de toegang en veranderingen van jeugdhulp tijdens 
een traject en de overgang van 18- naar 18+.

Op basis van deze input en een verdere verkenning van het 
onderwerp hebben we besloten om de specialistische jeugd-
hulp in Oss te onderzoeken. Daarbij hebben we gekozen voor 
de invalshoek van ouders en jongeren, omdat dit de doel-
groep is van de jeugdhulp.

Voor dit onderzoek is met ambtenaren van de gemeente, 
professionals en ouders en jongeren gesproken. Gezien het 
grote aantal interviews hebben we een onderzoeksbureau 
ingehuurd om een deel van de interviews te doen. 

Het rapport is 10 december 2018 aangeboden aan de raad en 
is begin 2019 in de raadscommissie besproken.
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Budget 
Het budget van de rekenkamercommissie is € 50.000 per jaar. 
Na overleg met de griffie over het jaarverslag 2017 hebben we 
afgesproken dat het een gemiddelde van € 50.000 is en dat 
schommelingen van circa € 10.000 erboven of eronder accepta-
bel zijn.

De uitgaven in 2018 waren bijna € 60.000 (zie onderstaande 
tabel). Dat is een overschrijding van een kleine € 10.000. Gezien 
de onderschrijding in 2017 van € 7.082 en van € 14.539 in 2016 
is deze overschrijding van € 10.000 binnen de afgesproken 
bandbreedte.

4 Financiën
Budget rekenkamercommissie (in euro’s) 50.000

Activiteit Uitgegeven

Reguliere vergadervergoeding 5.400

Onderzoek ‘What’s in it for Oss’* 2.200

Onderzoek ‘Goede raad voor de omgevingswet’* 550

Onderzoek ‘Vindbaarheid en beschikbaarheid van de specialistische jeugdhulp’ 40.660

Overige werkzaamheden (gesprekken, jaarplan, secretaris en voorzitters werkzaamheden) 6.782

Reiskosten 3.112

Overige (lidmaatschap e.d.) 810

Saldo 59.514

* het grootste deel van het onderzoek is uitgevoerd in 2017
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bijlage 1

Contact met raad, algemeen

• 5 juni: inwerkprogramma raad 
• 11 oktober: rekeningcommissie 

Contact met raad, fracties

• 28 mei:  19.30 Groen Links 
• 12 juni:  19.30 VDG
   20.00 VVD
   20.30 PvdA

Contact met gemeenteraad, 
onderzoek gerelateerd

• 6 september commissiebehandeling rapport ‘What’s in it 
for Oss? De kunst van het samenwerken in het economisch 
domein’

• 6 september commissiebehandeling rapport ‘Goede raad 
voor de Omgevingswet’

Overleg met wijk- en dorpsraden

• 14 november 2018 dorpsraad Berghem
• 26 november 2018 dorpsraad Megen Haren Macharen (MHM) 

Contact met andere rekenkamers

• 30 januari secretarissenoverleg regio Den Bosch
• 25 mei Jaarcongres NVRR
• 2 juli secretarissenoverleg grote gemeenten Brabant 
• 18 september secretarissenoverleg regio Den Bosch 

 

bijlage 1 contactmomenten Rekenkamercommissie Oss in 2018



Colofon 
De rekenkamercommissie Oss is een onafhankelijke commissie 
binnen de gemeente. Zij bestaat uit drie externe leden. Doel 
van de rekenkamercommissie Oss is om de rol van de gemeen-
teraad te versterken en een bijdrage te leveren aan de kwaliteit 
van het lokaal bestuur. Dit doet de rekenkamercommissie door 
onderzoek te doen naar de doeltreffendheid, doelmatigheid en 
rechtmatigheid van het gemeentelijk beleid. 

Leden    
Astrid van de Klift (voorzitter)
Elma van de Mortel
Mathijs van den Heuvel 

Contact   
Postbus 5 
5340 BA Oss
rekenkamer@oss.nl 
www.oss.nl/rekenkamer 

Astrid van de Klift (06 51 59 16 19)
Elma van de Mortel (06 28 08 34 58)
Mathijs van den Heuvel (06 44 00 78 08)

Ontwerp
Studio Mensinga/Bruns

mailto:rekenkamer%40oss.nl%20%20?subject=
http://www.oss.nl/rekenkamer  
http://www.mensingabruns.nl

